
 

   

KÖZÖS ERTEKTEREMTES
Tóth Péterrel, a Magyar Mérnöki Kamara Építési

Tagozatának jelenlegi elnökével Szalai Levente be-

szélgetett az ÉMSZ kötődéséről, az ÉMI-ben vég-

zett munkájáról és a kamara előtt álló feladatokról.

Péter, fel tudod eleveníteni, hogyan kerültél először kapcso-

latba a Szövetségünkkel? .

Ha jól emlékszem, 1998-ban vettem részt egy ÉMSZ által rende-

zett zöldtetős konferencián, ami nagy hatással volt rám.

2000 márciusában kerültem a ÉMI-be, ahol egy korábbi ÉMSZ

elnök, Dr. Matolcsy Károly volt az első főnököm. Ahogy kutató

mérnökként megkezdtem a munkát az akkori Épületszerkezettani

Tudományos Osztályon, rögtön az első héten beiskolázott a BME

Épületszerkezettani Tanszék épületszigetelő szakmérnöki képzé-

sére. Itt számos ÉMSZ-es kolléga megjelent oktatóként, hallgató-

ként - innen is sok ismeretség származik a Szövetség tagjaival.

Ebben az időben régi-új egyetemi évfolyamtársam, Kassay Jenő

volt az ÉMSZ ügyvezető titkára. Irodáink egy épületen belül vol-

tak, így hamar kialakult köztünk egy nagyon jó munkakapcsolat,

jókat nevettünk és dolgoztunk együtt, aranykor volt. Az első sze-

repvállalásom a 2001-es portugáliai ÉMSZ kiránduláshoz kapcso-

lódott: helyismeretemre alapozva azt a szakmai túrát én vezettem.

Akkor tapasztaltam meg, hogy az ÉMSZ-es csapat milyen vidám

és nagyszerű társaság. Így örömmel mentem 2003-ban velük

Franciaországba is, ahol a komoly szakmai programok mellett a

Loire völgyét is meglátogattuk.

Később az új épületenergetikai szabályozásról, valamint építési

termékek szabályozásáról adtam elő az ÉMSZ Regionális Szakmai

Napjain. Emellett bevontak különböző ÉMSZ-es irányelvek kidol-

gozásába is: részt vállaltam a magastetős, a PVC-s, a bitumenes

könyveket készítő szerkesztőbizottságok munkájában, valamint az

első kiadás óta történt szabványváltozások szempontjából felül-

vizsgáltam a bádogos kiadványt. Sok szép élményem kapcsolódik

az ÉV TETŐJE pályázatokhoz is, mivel zsűritagként lehetőségem

volt megnézni számos magas- és lapostető pályaművet. Eztafel-

adatot nagyon élveztem, már csak a jó társaság miatt is, akiktől

közben nagyon sokat tanultam. A zsűriben olyan szakemberek

vettek körül, mint például Dr. Osztroluczky Miklós, Dr. Kakasy

László, Vladár Péter, Kurucz Péter, Kesztyűs Gábor, Szántó László,

id. Puskás András...

Kérlek, mutasd be a szakmai pályafutásodat. Hogyan kerültél

kapcsolatba a Mérnöki Kamarával?

1995-ben végeztem a Budapesti Műszaki Egyetem Epítőmérnö-

ki Karán, majd 2000-ben kerültem az ÉMI Nonprofit Kft-hez, ahol

2013-ig főleg szakvéleményeket, kutatási anyagokat, komplex

szakvéleményeket készítettem épület-és tartószerkezetek, épü-

letfizika és tűzvédelmi témákban. A szakmai előrehaladás mentén
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idővel osztályvezető, főmérnök, műszaki igazgató pozíciókat is

betöltöttem. Jelenleg ismét főmérnöki beosztásban dolgozom.

A 2000-es évek elején léptem be a Mérnöki Kamarába idősebb

kollégám, Dr. Diószeghy Miklós tudományos titkárságvezető

sürgetésére. Ő hívott meg az Építési Tagozat elnökségébe is a

2010-es évek elején, már arra számítva, hogy visszavonulása ese-

tén az utódja lehetek. Innentől kezdve folyamatosan részt vettem

az Építési tagozat elnökségi munkájában. A Tagozat illetékességi

területe magába foglalja az építéssel, építésüggyel, építőiparral

foglalkozó szakterületeket (pl. beruházások előkészítése, beruhá-

záslebonyolítás, projektvezetés, felelős műszaki vezetés, építési

műszaki ellenőrzés), tagságának zömét a felelős műszaki vezetők

és a műszaki ellenőrök adják.

Nagyon érdekesnek találtam, ahogy az elnökségi üléseken a ta-

pasztalt kollégák megbeszélték az építésügy egy-egy aktuális kér-

dését-egész más nézőpontból, mint amivel én addig találkoztam.

Elnökünk, Dr. Kiss Jenő vezette át a Tagozatot az utóbbi évtizede-

ken. Az ő tudatos munkáját, törekvéseit dicséri a Tagozat egyben

tartása és az elnökség fiatalítása is.

Kiket emelnél ki ebből az időszakból, akikkel szívesen dol-

goztál együtt?

A felsorolás nem lehet teljes! A Tagozatban bölcsességgel, türe-

lemmel, tapasztalattal támogatott például Dr. Kiss Jenő, Wéber

László, Molnár Dénes, Bálint Péter és Zsigmondy András. Kiemel-

ném Csermely Gábort is, akivel az ÉMI-ben sok évig kollégák vol-

tunk. Mindig is szerettem vele együtt dolgozni, tavaly pedig egy

MMK szakmai útmutatót állítottunk össze közösen a magasépítési

kivitelezési munkák minőségellenőrzésére.

Térjünk rá az Mérnöki Kamarai képzésekre, mivel ez az egyik

legfontosabb ÉMSZ-szel közös projekt. Hogyan látod a kama-

rai képzések jelenlegi tematikáját?

A Kamarának, ezen belül az Építési Tagozatnak már jelenleg is

tartalmas és színvonalas képzései vannak, azonbana jelenlegi

futó 12 törzsanyag további bővítése lehetséges. A korábbi, de

még aktuális témákat felülvizsgálva, frissítve vissza lehet és kell  

hozni. Fontosnak tartom, hogy a műszaki megoldások, techno-
lógiák márkafüggetlenül jelenjenek meg ezeken a képzéseken.
Az ÉMSZ-szel közös képzések anyagával legalább alapszinten
minden felelős műszaki vezetőnek és műszaki ellenőrnek tisztá-
ban kellene lennie, hiszen a legtöbb épületkár az épületburok
olyan hibáiból jön össze, mint például egy rossz rétegrend vagy
részletképzés, alkalmatlan építési termékek beépítése. Megszo-
kásból nem lehet dolgozni: 2010-hez képest az épületburok
hőszigetelési követelményei jelentősen szigorodtak, új anyagok,

szerkezetek, napelemek, hőszivattyúk terjedtek el. Gyakran teljes
mértékben más megközelítés szükséges egy-egy probléma keze-
léséhez ahhoz, hogy megfelelő végeredményt kapjunk és ne egy
rossz szerkezetet kelljen utólag elfogadhatóvá tenni.

Az elmúlt évtizedekben kiváló kapcsolat alakult ki az MMK

Építési Tagozata és az ÉMSZ között. Ebben a közös értékte-
remtésben Rád is számít a Szövetségünk. Milyennek találod

az ÉMSZ-szel elindított képzési együttműködést?
A korábbiaknak megfelelően folytatjuk az együttműködést az
ÉMSZ-szel az oktatás terén. Nagyon jó, hogy az ÉMSZ-szel közös

képzéseink naprakészek és a javasolt megoldások a követelmé-
nyek, a kivitelezési lehetőségek és a műszaki teljesítőképesség ol-
daláról egyaránt bemutatásra kerülnek. Ami még nagyon izgalmas
és a törzsanyagokban még nem jelenik meg, de már ÉMSZ irány-

elv készült rá, az a leesés elleni védelem. Általában az építési hely-
szín biztonságának a jövőben még nagyobb szerepet kell kapnia.

A Mérnöki Kamara egyik legnagyobb létszámú tagozatának,
az Építési Tagozat elnökeként mi az ars poetica-d, személy

szerint hogyan szeretnéd ezt a hajót kormányozni, milyen

irányba erősítenéd?

Úgy gondolom, hogy a tagságnak széleskörű szakmai támoga-

tásra van szüksége. Példaként említeném, hogy jelenleg a szab-
ványok nem kellően hozzáférhetők és sok esetben csak angolul
állnak rendelkezésre. Az építési termékek műszaki értékelései,
tanúsítványai, teljesítménynyilatkozatai szintén nem mindig hozzá-

férhetők. Emiatt amikor egy műszaki ellenőr egy építési helyszínt
ellenőriz, nem biztos, hogy minden szükséges információ, tudás a

birtokában van.

El szeretném érni, hogy minden műszaki ellenőr és felelős műszaki
vezető kamarai tag legyen. Az általános építési minőség jelentős

növelése szükséges. Ehhez elhivatott és képzett szakemberekre,
pl. felelős műszaki vezetőkre, műszaki ellenőrökre, beruházásle-

bonyolítókra feltétlenül szükség van. Nagy szerepe lehet a kötele-
ző és választható képzéseknek, ugyanígy a kamarai segédleteknek,
szakmai útmutatóknak. A meglévő szakmai anyagok, vizsgakérdé-

sek aktualizálása is szükséges az építésügyben lezajló jelentős

változások miatt. Legfontosabb a szakma megbecsüléséről és
utánpótlásáról gondoskodni, merta jelen statisztikák aztmutatják,
hogy más szakterületek (pl. járműgyártás, informatika) sokkal von-

zóbbakafiatalok számára.

 

TÓTH PÉTER NÉVJEGY

Főbb végzettségek: okleveles szerkezetépítő mérnök, ok-

leveles épületszigetelő szakmérnök, magas- és mélyépítési

műszaki ellenőr, energetikai tanúsító és auditor

Kitüntetései:

2022 Katasztrófavédelem Önkéntes Támogatásáért Emléké-

rem, BM

2020 Oklevél TVMI kidolgozásában végzett munkáért, OKF

2018 Építők elismerő oklevél, ITM

2015 Miniszteri Elismerő oklevél,Miniszterelnökség

Munkahely:

2000-től az ÉMI Nonprofit Kft. munkatársa. Betöltött pozíciók:

Épület- és Tartószerkezeti Tudományos Osztály, tudományos

osztályvezető; Tűzvédelmi Tudományos Osztály, tudományos

osztályvezető; 2014-től főmérnök, 2017-2019 között műszaki

igazgató. Jelenleg a társaság főmérnöke.

Egyéb szakmai szervezetekben végzett tevékenység:

Az ÉMI Nonprofit Kft. képviselete az Országos Tűzmegelőzési

Bizottság, a Tűzvédelmi Műszaki Bizottság, az UeATc és a

WFTAO Ulésein.

Delegált szakértő az Európai Bizottság Építésügyi Tanácsadó

Csoportjában (Advisory Group on Construction), valamint a

CPR Acguis munkájában.

2016-2022-ig elnökségi tagja a nemzetközi CIB (International

Council for Research and Innovation in Building and

Construction) szervezetnek.

Számos hazai és nemzetközi kutatásban vett részt.

Mérnöki Kamarai tevékenysége:

2000-ben lépett be a Magyar Mérnöki Kamarába. 2011 -ben

került az Építési Tagozat elnökségébe. A tagozaton belül részt

vett a Minősítő bizottság munkájában, szakmai anyagok ki-

dolgozásában, szakmai cikkek készítésében, vizsgakérdések

kidolgozásában, felülvizsgálatában, képzések előkészítésé-

ben, szakmai előadások megtartásával, továbbá küldöttként

részt vett az MMK küldöttgyűlésein. Részt vett különböző jog-

szabálytervezetek véleményezésében, Építésügyi Műszaki

Irányelvek és Tűzvédelmi Műszaki Irányelvek és szabványok

kidolgozásában.

2022-től az Építési Tagozat elnöke. A Tagozat elnökségében

szakfelelősi rendszert alakított ki. Megválasztása óta jelen-

tősen növekedetta részvétel a jogalkotásban, jogszabályok

véleményezésében, aktívan részt vett állásfoglalások kialaki-

tásában, pl. CPR, Beruházási kerettörvény tervezete, Építési

törvény, 266/2013. Korm. rendelet, Építészeti törvény kon-

cepciója, Kivitelezési dokumentáció tartalma, COVID-dal

kapcsolatos teendők, Közbeszerzési Hatóság útmutatója, EU

Partnerségi Megállapodáshoz javaslatok, Szakvélemények

tartalma.
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